
UCHWAŁA NR XXXII/427/22 
RADY MIEJSKIEJ WE FROMBORKU 

z dnia 5 lipca 2022 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 10 marca 2022 r. 

Na podstawie art. 18 b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. 2022 r., 
poz. 559) i art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego (t.j. Dz. U. 
2021 r., poz. 735) - Rada Miejska we Fromborku uchwala, co następuje: 

§ 1. Uznaje się za bezzasadną skargę z dnia 10 marca 2022 r. przekazaną do rozpatrzenia według 
właściwości przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Olsztynie (data wpływu do biura Rady Miejskiej 
22.03.2022 r.), złożoną przez Pana (dane osobowe prawnie chronione) w sprawie dopłaty do centralnego 
ogrzewania oraz warunków dzierżawy kotłowni miejskiej z powodów wskazanych w uzasadnieniu do 
niniejszej uchwały, które stanowi jej integralną część. 

§ 2. Zobowiązuje się Przewodniczącego Rady Miejskiej we Fromborku do zawiadomienia Skarżącego 
o sposobie załatwienia skargi, przekazania uchwały wraz z uzasadnieniem oraz pouczeniem o treści 
art. 239 kpa. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w sposób zwyczajowo przyjęty. 

  

   

Przewodniczący Rady 
Miejskiej we Fromborku 

 
 

Ryszard Pawluczuk 

 



 
Uzasadnienie 

Dnia 22.03.2022 r. do biura Rady Miejskiej we Fromborku wpłynęła skarga, przekazana do rozpatrzenia 
według właściwości przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Olsztynie w sprawie dopłaty do centralnego 
ogrzewania oraz warunków dzierżawy kotłowni miejskiej. 

Rada Miejska we Fromborku Uchwałą Nr XXXI/416/22 z dnia 28 kwietnia 2022 r. przekazała skargę do 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji celem rozpatrzenia. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu, które odbyło się dnia 23 maja 2022 r., zapoznała się 
z treścią skargi z dnia 10.03.2022 r. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji po przeanalizowaniu dokumentów 
tj. pisemnych wyjaśnień Pana Burmistrza oraz dzierżawcy kotłowni LEOTERM Leszek Hak ustaliła, co 
następuje: 

Firma LEOTERM Leszek Hak nie rozlicza indywidualnie, mieszkańców Wspólnot w związku z tym 
nie może też nakładać żadnych dopłat. Rozliczanie za dostarczaną energię cieplną do budynku Wspólnoty, 
którą reprezentuje Skarżący zgodnie z Umową Sprzedaży Ciepła, odbywa się na podstawie wskazania 
układu pomiarowo-rozliczeniowego (rzeczywistego zużycia) zainstalowanego w węźle ciepłowniczym, 
a opłata pobierana jest na podstawie faktury VAT. Rozliczeń indywidualnych odbiorców ciepła dokonują 
Zarządcy, z którymi Wspólnoty zawarły umowy na obsługę. 

-Parametry dostawy ciepła ustawione są zgodnie z wnioskiem odbiorcy. Ostatnia zmiana parametrów 
pracy węzła została dokonana z dniem 1.10.2021 r. na wniosek Wspólnoty Mieszkaniowej w związku 
z przeprowadzoną termomodernizacją budynku. Węzeł cieplny pracuje w funkcji pogodowej tj. wraz ze 
spadkiem temperatury na zewnątrz automatycznie podnoszona jest temperatura na węźle, bez udziału 
czynnika ludzkiego (standard automatyki węzłów cieplnych). 

-Decyzja o oddaniu w dzierżawę kotłowni miejskiej została podjęta około 20 lat temu, 
najprawdopodobniej z uwagi na brak ze strony Urzędu Miasta i Gminy Frombork potencjału niezbędnego 
do eksploatacji kotłowni, zwłaszcza zaplecza wykwalifikowanej kadry i sprzętu transportowego. 
Odstąpienie w 2017 r. przez Radę Miejską od przetargowego trybu dzierżawy kotłowni uzasadnione było 
przejęciem przez LEOTERM ciężaru kosztów związanych z modernizacją urządzeń kotłowni, bez 
angażowania środków finansowych Gminy. Obecnie, przejecie kotłowni miejskiej w administrowanie przez 
gminę jest niemożliwe, ponieważ nie udźwignie tego budżet Gminy. 

Ponadto podczas posiedzenia Przewodniczący Komisji Tadeusz Kochański przeprowadził rozmowę 
telefoniczną z Zarządcą, który zajmuje się obsługą Wspólnoty w tym m.in. prowadzi indywidualne 
rozliczenia z odbiorcami energii cieplnej, zaproponował wspólne spotkanie wraz ze Skarżącym. Zarządca 
przekazał, że jeżeli chodzi o fakturę za grudzień 2021 r. na kwotę 6 200 zł, to usiłował Skarżącemu 
wyjaśnić, czego dotyczy, że nie jest żadną niedopłatą, tylko wynika z bieżącego rozliczenia kosztów 
dostarczenia energii cieplej za miesiąc grudzień, jednak Skarżący nie uznał przedstawionych argumentów 
i obstawał przy swojej wersji. Odnośnie spotkania poinformował, że może się spotkać, ale tylko z komisją, 
ponieważ uważa, że jakakolwiek konfrontacja ze Skarżącym nie ma sensu. 

Natomiast pracownica obsługująca biuro Rady Miejskiej telefonicznie skontaktowała się ze Skarżącym 
w celu ustalenia terminu spotkania z członkami Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Skarżący kategorycznie 
odmówił przybycia na posiedzenie, powiedział, że nie ma, o czym rozmawiać, napisał skargę i należy się do 
niej odnieść. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji po przeprowadzeniu postępowania wyjaśniającego uznała skargę 
w całości za bezzasadną i wnosi o podjęcie uchwały w zaproponowanym brzmieniu. 

Biorąc pod uwagę opinię Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Rada Miejska we Fromborku 
uznaje skargę za bezzasadną. 
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